
KOMISIA PRE FINANCIE A ROZPOČET 

Zápisnica z rokovania zo dňa 04/12/2023 

 

Na zasadnutí boli prítomné osoby podľa prezenčnej listiny, ktorá je priložená k tejto zápisnici. 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie, voľba zapisovateľa a overovateľov 

2. Schválenie programu 

3. Majetkovoprávne vysporiadanie nehnuteľností 

4. Návrh na úpravu rozpočtu č. 4 

5. Návrhy VZN 

6. Daň z nehnuteľností 

7. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

8. Rôzne 

 

1. Úvod 

Predseda komisie Ing. Rastislav Požár otvoril rokovanie a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. Prezenčná listina je v prílohe. 

Zapisovateľ: Rastislav Požár 

Overovatelia: Michal Bartók, Martin Berčík 

 

2. Schválenie programu 

 

Program zasadnutia bol jednohlasne schválený nasledovne: 

 

1. Otvorenie, voľba zapisovateľa a overovateľov 



2. Schválenie programu 

3. Návrh na úpravu rozpočtu č. 4 

4. Návrhy VZN 

5. Daň z nehnuteľností 

6. Majetkovoprávne vysporiadanie nehnuteľností 

7. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

8. Rôzne 

 

3. Návrh na úpravu rozpočtu číslo 4 

Úvodný referát predniesla pani Kissová. Vysvetlila úpravy na príjmovej a výdavkovej strane. 

V princípe ide o úpravy kvôli zosúladeniu so skutočným stavom. 

V rámci položky Odpadové hospodárstvo -  položka ešte nemusí byť presná, nakoľko mesiace 

november a december sa odhadujú a presné čísla budú na základe faktúry od spoločnosti AVE.  

Vo výdavkovej časti rozpočtu, v programe 7 (Komunikácie) je zatiaľ nulové čerpanie rozpočtovanej 

sumy 75 tisíc eur na bežné opravy ciest a ich poškodenia. Pani Kiššová pripraví čerpanie k 30.11.2023 

a prípadné prebytky z avizovaného nízkeho čerpania sa použijú na najhoršie úseky, v nadväznosti na 

dokončené verejné obstarávanie. 

V programe 8 došlo k presunu ušetrených prostriedkov za obstaranie mobiliáru do základnej školy na 

dovybavenie materskej školy.  

V programe 11, nevyčerpané prostriedky na odstránenie drevín pri cyklochodníku presunuté do 

položiek odpadového hospodárstva.  

V diskusii odzneli rôzne návrhu na optimalizáciu čerpania položiek v rámci programu 8 Vzdelávanie, 

napríklad tvorba rezerv v rámci mesačného čerpania vo výške 5% až 10% zásahom zo strany 

zriaďovateľa. V tejto súvislosti je ale nutné mať na zreteli, že sa jedná o prostriedky zo štátneho 

rozpočtu určené na vzdelávanie podľa príslušného normatívu, pozostávajúceho z mzdových nákladov 

a prevádzkových nákladov, ktoré len prechádzajú cez rozpočet obce a sú určené primárne práve na 

mzdy a na prevádzkové náklady v striktne vymedzenom rozsahu. Teoretický dosah na tieto 



prostriedky má zriaďovateľ len v rámci prevádzkových nákladov normatívu. 

Ďalšou možnosťou by mohla byť optimalizácia v oblasti preplácania nadčasov oproti náhradnému 

voľnu. Tomuto by muselo predchádzať priebežné poskytovanie údajov o čerpaní rozpočtu. Komisia 

odporúča, aby zriaďovateľ sledoval toto čerpanie. Komisia zároveň odporúča, akékoľvek opatrenia 

v tejto oblasti uskutočňovať citlivo a transparentne.  

Ďalej boli diskutované možností aktívnych opatrení na zlepšenie príjmovej stránky rozpočtu v oblasti 

podielových daní pozitívnym vplývaním na obyvateľov, aby si prihlasovali na trvalý pobyt 

v Bernolákove, pokiaľ tak ešte neurobili. 

Ďalej bola diskutovaná otázka zimnej údržby. Na údržbe 15 až 40 km komunikácií sa podieľajú tri 

rôzne podnikateľské subjekty a je otázka, či je takýto spôsob efektívny. 

Komisia zobrala referát ako celok na vedomie ako a odporúča chváliť Úpravu rozpočtu číslo 4. 

Poznámka: cca o 20:00 museli niektorí členovia komisie opustiť zasadnutie.  

 

4. Návrhy VZN 

VZN – poplatky za odpady a nakladanie s odpadmi 

Prebehla rozsiahla diskusia, zameraná na možnosti úspor. Obec nijako nemôže a ani neprofituje na 

akýchkoľvek poplatkov za odvoz odpadu. Možná úspora sa črtá v zrušení týždňového intervalu 

odvozu odpadu. Komisia odporúča zrušenie týždňového vývozu, okrem nádob s objemom 1100 L. 

 

5. Daň z nehnuteľností 

V nadväznosti na problémový vývoj príjmovej strany rozpočtu obce, komisia vo všeobecnej zhode 

odporúča schváliť zvýšenie dane z nehnuteľností v navrhovanom rozsahu. Je to jednoznačne 

nevyhnutný krok, resp. jeden z krokov na sanáciu rozpočtu obce pre rok 2024. 

 



6. Majetkovoprávne vysporiadanie nehnuteľností 

Z časových dôvodov o tomto bode komisia nerokovala. 

 

7. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

Z časových dôvodov o tomto bode komisia nerokovala. 

 

8. Rôzne 

Možnosti výstavby novej budovy základnej školy – diskusia o časových rámcoch a vhodnosti 

jednotlivých riešení. Financovanie školstva je výraznou nákladovou položkou v rámci komunálnych 

rozpočtov. Možnosti výstavby z menej nákladných materiálov. V rámci diskusie odznela dôležitá 

informácia o relatívnej nevhodnosti jedného z lacnejších materiálov (polyuretánové panely) kvôli 

nulovej požiarnej odolnosti.  

 

 

Zapísal:       Overili: 

 

Rastislav Požár      Michal Bartók 

 

 

       Martin Berčík 

 

 

 

 



 

 


